
Protokół Nr IX/15 
z obrad IX Sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej dnia 25 czerwca 2015 r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy  

 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady IX sesji Rady 
Gminy Stargard Szczeciński i powitał wszystkich przybyłych. 
 
Ad.1 Sprawy regulaminowe 
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik  nr 1  do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, 
co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Ponadto w sesji uczestniczyli :   
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło 
Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska   
Radca Prawny Roman Janił 
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 2 i przedstawiciele prasy 
lokalnej w tym operator nagrywający obrady sesji. 
Z gości zaproszonych w obradach sesji uczestniczyli: 
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Stargardzie Szczeciński Pan Sławomir 
Hancewicz  oraz  Kierownik Rewiru Dzielnicowych III Pan Jarosław Kowalczuk, oraz 
Zastępca Prezydenta Miasta Pan Rafał Zając. 
Następnie przewodniczący rady do porządku obrad IX  sesji Rady Gminy zgłosił wniosek 
formalny na prośbę Wójta Gminy o zmianę porządku obrad sesji poprzez wprowadzenie 
dodatkowych projektów uchwał jako punkty :  
 
9.Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych  
 
10.Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Miasto 
    Stargard Szczeciński, dotyczącego przekazania zarządzania drogą publiczną zlokalizowaną  
    na odcinku od wiaduktu nad drogą S10 do ronda Golczewo będącej częścią ciągu  
    komunikacyjnego łączącego centrum miasta Stargard Szczeciński z terenami Parku  
    Przemysłowego Nowoczesnych Technologii   
 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  
 
12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  
     zagospodarowania przestrzennego części obrębu Wierzchląd, gmina Stargard Szczeciński   
 
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie  
    zmiany  nazwy Gminy- Miasto Stargard Szczeciński z siedzibą w Stargardzie Szczecińskim  
 
14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie  
     zmiany nazwy i siedziby Gminy Stargard Szczeciński  
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15.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie  
     zmiany nazwy siedziby powiatu  
Radni uwag i pytań do zmiany porządku obrad nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący 
rady przystąpił do głosowania nad zmianą porządku obrad . 
   
W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy 15 głosach „za” dokonała zmiany porządku 
obrad IX sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński . 
 
Porządek obrad IX sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński przed podjęciem zmiany 
przedstawiał się następująco : 
  
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad IX sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr VIII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w 

dniu 29 maja 2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Analiza stanu porządku publicznego na terenie Gminy Stargard Szczeciński   
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
4.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 r.  
   po uprzednim : 
   - rozpatrzeniu sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Stargard Szczeciński za  
     2014 rok 
   -rozpatrzeniu sprawozdania finansowego Gminy Stargard Szczeciński za 2014 rok 
5.Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 r. 
   po uprzednim zapoznaniu się  z :  
   1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2014 r. 
   2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2014 r. 
   3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  
   4) informacją o stanie mienia komunalnego 
   5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej 
   6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej  
6.Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw opiniowania kandydatów na  
   ławników  
7.Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług      
   w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i  
   zagospodarowania  tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie  
   odpadami komunalnymi  
8.Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy  
   Stargard Szczeciński  
9.Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb  
   mieszkańców  Gminy 
   Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
10.Informacja o wynikach  przeprowadzonej kontroli z wykorzystania żużlu w roku 2013 
   Informację przedstawia Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  
11.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
12.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
13.Odpowiedzi na interpelacje radnych 
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14.Wolne wnioski i zapytania  
15.Sprawy różne  
16.Ustalenie terminu następnej sesji  
17.Zamknięcie obrad sesji 
 
Rada Gminy uwzględniając zmiany przyjęła jednogłośnie tj. 15 głosami ”za”  porządek obrad 
IX sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński  i według tego porządku obradowała, przedstawiał 
się następująco : 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad IX sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr VIII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w 

dniu 29 maja 2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje radnych 
3.Analiza stanu porządku publicznego na terenie Gminy Stargard Szczeciński   
   Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  
4.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 r.  
   po uprzednim : 
   - rozpatrzeniu sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Stargard Szczeciński za  
     2014 rok 
   -rozpatrzeniu sprawozdania finansowego Gminy Stargard Szczeciński za 2014 rok 
5.Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 r. 
   po uprzednim zapoznaniu się  z :  
   1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2014 r. 
   2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2014 r. 
   3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  
   4) informacją o stanie mienia komunalnego 
   5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej 
   6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej  
6.Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw opiniowania kandydatów na  
   ławników  
7.Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  
   w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
    i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie  
    odpadami komunalnymi  
8.Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy  
   Stargard Szczeciński  
9.Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych  
10.Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Miasto 
    Stargard Szczeciński, dotyczącego przekazania zarządzania drogą publiczną zlokalizowaną  
    na odcinku od wiaduktu nad drogą S10 do ronda Golczewo będącej częścią ciągu  
    komunikacyjnego łączącego centrum miasta Stargard Szczeciński z terenami Parku  
    Przemysłowego Nowoczesnych Technologii   
11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  
12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  
     zagospodarowania przestrzennego części obrębu Wierzchląd, gmina Stargard Szczeciński   
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie  
     zmiany nazwy Gminy- Miasto Stargard Szczeciński z siedzibą w Stargardzie Szczecińskim  
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14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie  
     zmiany nazwy i siedziby Gminy Stargard Szczeciński  
15.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie  
     zmiany nazwy siedziby powiatu  
16.Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb  
     mieszkańców Gminy 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
17.Informacja o wynikach  przeprowadzonej kontroli z wykorzystania żużlu w roku 2013 
     Informację przedstawia Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  
18.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
19.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
20.Odpowiedzi na interpelacje radnych 
21.Wolne wnioski i zapytania  
22.Sprawy różne  
23.Ustalenie terminu następnej sesji  
24.Zamknięcie obrad sesji 
Ad.2 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
Ad.3 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji do tematu dotyczącego porządku publicznego na terenie Gminy w brzmieniu 
jak niżej :  
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 12 czerwca 2015 r. po 
zapoznaniu się ze sprawozdaniem z działalności Rewiru Dzielnicowych III za rok 2014 oraz 
informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Stargard 
Szczeciński- sprawozdanie przyjęła. 
Kierownik Rewiru Dzielnicowych III Pan Jarosław Kowalczuk przedstawił „ Sprawozdanie z 
działalności Rewiru Dzielnicowych III za rok 2014 oraz informację o stanie porządku 
publicznego na terenie Gminy Stargard Szczeciński. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Kolejno Zastępca Komendanta Powiatowego Policji Pan Sławomir Hancewicz 
podsumowując  przedstawione sprawozdanie między innymi powiedział, że z roku na rok 
przestępczość maleje, jest większa wykrywalność sprawców przestępstw, powiedział o 
służbie prewencyjnej i o 627 interwencjach na terenie Gminy i założonych w liczbie 31 
niebieskich kartach dotyczących przemocy w rodzinie i o wykroczeniach oraz odpowiadał na 
pytania i uwagi zgłaszane ze strony radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział o miejscu takim  na drodze przy 
miejscowości Krąpiel gdzie zdarzają się często wypadki i należałoby coś zrobić, a radny 
Krzysztof Kowalczyk mieszkaniec Krąpiela poinformował o tym ,iż po zdjęciu foto radaru 
wyjazd z tej miejscowości na drogę, graniczy z cudem.  
Radni w trakcie dyskusji mówili o różnych sposobach mogących ograniczyć prędkość na 
drogach, radny Jarosław Kornet przypomniał o prośbie z roku poprzedniego , a dotyczyła ona 
obecnego znaku ograniczenia prędkości na odcinku drogi od ulicy Kossaka w Stargardzie aż 
do Żarowa,  aby podnieść prędkość z propozycją radnego do 70 km/h. 
Pan Hancewicz Sławomir przypomniał, że na obszarze zabudowanym obowiązuje 50 km/h, 
zdarzeń drogowych na tym odcinku nie było i powiedział ,że zwróci szczególną uwagę na ten 
odcinek drogi, a następnie Pan Hancewicz Sławomir odpowiedział na pytanie radnej 
Wiesławy Kuśnierz odnośnie podziału gminy na trzy rewiry, i wymienił jakie miejscowości 
wchodzą w skład tych rewirów. 
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Radny Mariusz Sikorski zapytał, czy na terenie gminy miały miejsce zdarzenia z narkotykami 
czy dopalaczami , a zwłaszcza czy miały miejsce w obrębie szkół.  
Pan Hancewicz Sławomir odpowiedział, że na terenie gminy było zdarzenie zatrzymania 
dotyczące małej ilości, natomiast w obrębach  szkół  nie było takich zdarzeń. 
Wójt Gminy podziękował za współpracę , przypomniał o tym że zmieniła się siedziba 
dzielnicowych z korzyścią dla Gminy, bo jest w budynku Komendy Policji , a nie w 
Kobylance. Wójt również zwrócił uwagę, na taki fakt, że dzielnicowy który mieszka na 
terenie gminy nie powinien mieć pod opieką tej miejscowości. 
 
Ad.4 Podjęcie uchwały nr IX/48/15 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
za 2014 rok 
 
Przewodniczący rady przypomniał, że zarówno sprawozdanie finansowe jak również 
sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2014 rok były przedmiotem posiedzeń komisji i 
tutaj przewodniczący zapytał o uwagi lub pytania do wymienionych przez przewodniczącego 
sprawozdań. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt 
uchwały, a następnie przystąpił do głosowania.  
( Obrady sesji na moment opuścił wiceprzewodniczący rady Bogdan Grabski)  
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr IX/48/15 w sprawie 
zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok, która stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
Ad.5Podjęcie uchwały Nr IX/49/15 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za rok 2014.    
Przewodniczący rady powiedział ,że  sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania 
budżetu gminy za 2014 rok zostało zatwierdzone jak wyżej, a następnie przedstawił 
wymagane dokumenty  projektem uchwały jak niżej : 
- sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2014 rok ( stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu) 
- sprawozdanie finansowe gminy za 2014 rok ( stanowi załącznik nr 6 do protokołu ) 
- uchwałę Nr CII.192.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie z dnia 27 kwietnia 2015 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stargard Szczeciński za 2014 rok wraz z 
informacją o stanie mienia ; opinia pozytywna, ( stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 
- informacja o stanie mienia komunalnego ,( stanowi załącznik nr 8 do protokołu)  
- stanowisko Komisji Rewizyjnej, ( stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 
Przewodniczący rady powiedział o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stargard 
Szczeciński z dnia 15 czerwca 2015 r. w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu za 2014 rok, iż do tego wniosku jest powyższa opinia.( wniosek  
sanowi załącznik nr 10 do protokołu ) 
-chwała Nr CLXV.321.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie z dnia 16 czerwca 2015 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Stargard Szczeciński w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stargard  
Szczeciński absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2014 ; opinia pozytywna ,( 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu ) 
Następnie przewodniczący rady zapytał radnych czy do przedstawionych dokumentów radni 
zgłaszają uwagi bądź pytania. 
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Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego przewodniczący rady odczytał projekt uchwały, 
za udzieleniem  Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu  gminy za rok 
2014  i poddał pod głosowanie.  
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr IX/49/15 w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2014, która stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu.  
Wójt Gminy podziękował Radzie za udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
gminy za 2014 rok 
Została ogłoszona 20 minutowa przerwa, po której na obrady sesji nie powrócił radny 
Mateusz Jarosz- zwolniony,  stąd liczba uczestniczących radnych w sesji wynosiła 14. 
Za zgodą radnych i z uwagi na obecność w obradach sesji Zastępcy  Prezydenta Miasta Pana Rafała 
Zająca przystąpiono do dyskusji w sprawie opinii Gminy Stargard Szczeciński do projektów uchwał w 
dalszej części porządku obrad odnoszących się do zmiany nazwy siedziby powiatu, zmiany nazwy i 
siedziby Gminy Stargard Szczeciński oraz zmianie nazwy Miasto Stargard Szczeciński z siedzibą w 
Stargardzie Szczecińskim.. 
Przewodniczący Rady Edward Kosmal powitał Pana Prezydenta i przypomniał, że temat zmiany 
nazwy miasta  był dyskutowany w poprzedniej kadencji rady i nie udało się,  a obecnie radni 
ustosunkują się, a  następnie poprosił o zabranie głosu. 
Pan Prezydent Rafał Zając w pierwszej kolejności podziękował za zaproszenie na sesję , a następnie 
wytłumaczył z czego to wynika i czyja to była inicjatywa tj. Towarzystwa Przyjaciół Miasta Stargardu 
i jakie były etapy od złożenia pierwszego wniosku w 2000 roku przez Towarzystwo, który to wniosek 
nie uzyskał w tamtym czasie akceptacji. W roku 2011 wróciliśmy do procedury i rozpoczęliśmy 
wszystko od nowa . Tym razem argumenty znalazły uznanie  wśród członków Komisji Nazw 
Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych i  Komisja odniosła się do nich pozytywnie, akceptując 
wniosek.  
Następnie zastępca prezydenta Pan Rafał Zając przedstawiając argumenty w pierwszej kolejności  
nawiązał do historii związanej z nazwą miasta Stargard i m.in. wspominał, iż nazwa 
słowiańska miasta Stargard  nie była również zmieniana nawet wtedy gdy dominującym 
językiem na Pomorzu był język niemiecki jak i wtedy gdy  Stargard był miastem niemieckim.  
Próbowano spolszczyć tę nazwę, jednak mało szczęśliwie, gdyż jest to nazwa 
przymiotnikowa. Różnie interpretują to mieszkańcy naszego kraju jak i też goście z 
zagranicy, przyjeżdżający do naszego miasta - powiedział zastępca prezydenta miasta.  
Największe obawy powiedział zastępca prezydenta budziła kwestia związana z kosztami, bo 
nikt z mieszkańców nie chce być dotknięty finansowymi skutkami zmiany nazwy i jest to 
absolutnie zrozumiałe. Prowadzone były konsultacje ze wszystkimi podmiotami, organami, 
urzędami, które w jakikolwiek sposób mogą zmianą obciążyć mieszkańców i tutaj zastępca 
prezydenta  powiedział  jak będzie to wyglądało w przypadku odpisu z ksiąg wieczystych, 
dowodów osobistych, praw jazdy  i dowodów rejestracyjnych -przytaczając treść zmiany 
ustaw w tym zakresie tj. ustawy o ruchu drogowym i ustawy o kierujących pojazdami i jakie 
były rozmowy w tych sprawach. 
Podnosiliśmy te argumentu i kontaktowaliśmy się mówił zastępca prezydenta z 
Ministerstwem Administracji i Cyfryzacji, za naszą sprawą opowiedział się Profesor Michał 
Kulesza, bo skoro ustawa daje możliwość zmiany nazwy miejscowości to przepisy innych 
ustaw nie powinny blokować. Byliśmy przekonani powiedział zastępca prezydenta, że 
potrzeby wymiany dokumentów nie będzie i mieliśmy przykłady  np. Kostrzyń nad Odrą .  

 
 

 



- 7 - 
Przypomniał również zastępca prezydenta o udziale Pani Posłanki Zofii Ławrynowicz przy  
procedurach związanych ze  zmianą nazwy miejscowości i o tym, że dziś w Sejmie mają być 
głosowane  zmiany ustaw, aby w przypadku zmian nazwy miejscowości dowody rejestracyjne 
oraz prawa jazdy zachowywały  swoją ważność.   
Zastępca prezydenta Pan Rafał Zając powiedział, że nazwa jednostki samorządu 
terytorialnego w przypadku gminy miejskiej i wiejskiej podchodzi od nazwy miejscowości 
czyli Stargardu Szczecińskiego . W chwili zmiany nazwy Stargardu Szczecińskiego na 
Stargard zmieni się nazwa miasta , a dziwne by było gdyby zmieniła się siedziba gminy , a 
nazwa jednostki nie, bo nazwa Gminy nie pochodzi od nazwy miejscowości. Projekt 
zarządzenia w sprawie zmiany nazwy Gminy Miejskiej Stargard Szczeciński na Stargard  
został złożony w Ministerstwie Administracji i Cyfryzacji, a jeśli Gmina zmieni swoje 
stanowisko to do projektu rozporządzenia  w sprawie zmiany nazwy gminy Miejskiej 
Stargard Szczeciński na Stargard do tego rozporządzenia  dołożona będzie kwestia zmiany 
nazwy Gminy wiejskiej Stargard Szczeciński na Stargard. Takie  projekty rozporządzeń 
zostały w  ubiegłym tygodniu opublikowane na stronie Ministerstwie Administracji i 
Cyfryzacji 
Poinformował również zastępca prezydenta Pan Rafał Zając  o dwóch projektach 
Rozporządzeń Rady Ministrów, które mają obowiązywać  od 1 stycznia 2016 , gdzie Stargard 
Szczeciński zmieni nazwę na Stargard. 
Przewodniczący rady gminy otworzył dyskusję i poprosił o pytania i uwagi do Pana Prezydenta. 
Radny Mariusz Sikorski odnosząc się do wypowiedzi Prezydenta powiedział, że od wielu lat w 
potocznej nazwie używa się nazwy Stargard natomiast w dokumentach urzędowych używana jest 
wyłącznie nazwa Stargard Szczeciński. Jeżeli zostały usunięte wszystkie te przeciwności natury 
finansowej, które do tej pory  blokowały tą inicjatywę, co wynikało ze  zmiany przepisów, które Pan 
Prezydent przytoczył . Wydaje  mi się powiedział radny ,że racjonalne byłoby poprzeć ten wniosek , 
bo byłoby to trochę kuriozalne gdybyśmy mieli nazwę gminy Stargard Szczeciński z siedzibą w 
Stargardzie. Ponadto sama nazwa Stargard Szczeciński jest nazwą  długą i czasami w niektórych 
formularzach się nie mieści . Radny zaznaczył, że mówi we własnym imieniu i  dodał, iż aczkolwiek 
mu się zdaje, iż podjąć tą decyzję w sposób popierający tą inicjatywę, byłoby zasadne.  
Wójt Gminy przypomniał ,że o tej sprawie mówiono na posiedzeniach komisji i po tak 
dokładnym przedstawieniu sprawy przez Pana Prezydenta i tutaj wójt dodał ,że sam się 
urodził w Stargardzie i  biorąc pod uwagę dobrą współpracę z władzami miasta , między 
radami i to ,że  wiele zadań wykonujemy wspólnie,  wójt poprosił radnych o poparcie 
wniosku i wydanie pozytywnej opinii. 
Przewodniczący rady zwrócił uwagę na duże zaangażowanie przedstawicieli Stowarzyszenia i 
dodała ,że jest osobiście „za” zmianą . 
Radna Małgorzata Cieplak zapytała jak ta zmiana będzie się miała finansowo w przypadku 
firmy i jak to będzie z księgami wieczystymi.  
Pan Prezydent Rafał Zając odpowiedział ,że w przypadku firm będzie to m.in.  zmiana  
pieczątek, szyldów i powołując się na podobne przypadki w Polsce związane ze zmianą 
nazwy miejscowości Pan Prezydent wyjaśnił sprawy związane z  Krajowym Rejestrem 
Sądowym, iż będzie to się działo naturalnie , będzie składany wniosek i wydawany odpis z 
księgi wieczystej po nowemu. 
Radna Małgorzata Cieplak zapytała ponownie, czy będzie miało znaczenie odnośnie danych 
do fakturowania, jeżeli będzie jeszcze Stargard Szczeciński  
Pan Prezydent Rafał Zając odpowiedział ,że z chwilą wejścia przepisów Decyzji Rady 
Ministrów  od 1 stycznia 2016 r. w programach komputerowych należy wprowadzić już 
miejscowość Stargard. 
Radny Janusz Łojko zabierając głos przypomniał ,że w tej sprawie odbyły się konsultacje i 
dodał, czy nie należało po raz kolejny przeprowadzić konsultacji  jest trochę czasu, aby nie  
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było tak, że to my 15 radnych podjęliśmy decyzję, a nie mieszkańcy gminy i tak samo w 
stosunku do mieszkańców miasta . 
Pan  Rafał Zając odpowiadając między innymi powiedział, że nie jest tak iż nie wsłuchujemy 
się w głosy mieszkańców, cała dyskusja i proces ten trwa i nie można powiedzieć ,że przy 
zmianie nazwy miejscowości nie słuchano głosów przeciwnych i tutaj Pan Prezydent 
powiedział o kwestii  dotyczącej kosztów związanych z wymianą dokumentów z uwagi na 
zmianę nazwy miejscowości jak dowody osobiste, prawa jazdy, dowody rejestracyjne 
pojazdów. Następnie Pan Prezydent powiedział ,że  gdybyśmy mieli dziś przeprowadzić 
konsultacje, gdzie wynik nie jest wiążący; powielałoby się wszystko, a trzeba by było na 
nowo rozpocząć cała procedurę od złożenia wniosku. W przypadku Gminy to musiałaby być 
cała procedura ponowiona i przeprowadzona samodzielnie, składając nowy wniosek. Kończąc 
wypowiedź pan Prezydent powiedział ,że nikt nie ignorował głosów przeciwnych. 
Radny Janusz Łojko powiedział o kosztach , które będą musieli ponieść firmy, 
przedsiębiorcy, urzędy, a dotyczyć będą  wymiany pieczęci, oznakowania zmiany 
miejscowości itp.  i zapytał jakiego rzędu mogą być te koszty.  
Pan Prezydent Rafał Zając odpowiedział, że w przypadku miasta będą to koszty 
kilkudziesięciu tysięcy złotych i dodał, że warto wydać na kwestię tej zmiany. Kosztów, które 
bezpośrednio obciążyłby obywatela nie ma, natomiast dla firm , zakładów są to koszty mało 
znaczące.  
Radny Mariusz Sikorski powiedział, że mamy  zmiany dotyczące nazwy miejscowości  
wytłumaczone, ale jest jeszcze jedna rzecz bardzo ważna to jest przeprowadzenie takiej akcji 
informacyjnej dla mieszkańców, którzy nie posiadają tej wiedzy, aby   przy współudziale 
miasta i gminy tj. skutecznej akcji informacyjnej, aby mieszkańcy nie wymieniali tych 
dokumentów, których nie trzeba .  
Pan Prezydent Rafał Zając odpowiedział,  że są różne narzędzia informacyjne  jak radio 
Stargard, portale internetowe, informator samorządowy oraz  współpraca z Wójtem i gminą .    
Radna Sylwia Więcek zapytała o wynik konsultacji, które były przeprowadzone na  terenie 
miasta. 
Pan Prezydent odpowiedział, że dokładnie nie pamięta , ale 63 % mieszkańców było „za”, a 
udział wzięło około 16 % mieszkańców.  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal po zakończeniu dyskusji podziękował Panu 
Prezydentowi za udział w sesji i przedstawienie argumentów związanych ze zmianą 
nazewnictwa miasta. 
 
Następnie przystąpiono do kontynuacji dalszej części  porządku obrad sesji . 
Ad.6  Podjęcie uchwały Nr IX/50/ w sprawie powołania zespołu do spraw opiniowania 
kandydatów na ławników  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały i powiedział o piśmie Stowarzyszenia 
Krajowej  Rady Sędziów Społecznych w sprawie przesłania dotyczącego naboru kandydatów 
na ławników. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 14 głosami ‘za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr IX/50/15 w sprawie 
powołania zespołu do spraw opiniowania kandydatów na ławników, która stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu.  
Ad.7 Podjęcie uchwały Nr IX/51/15 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  
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nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za uiszczoną opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi    
 
Przewodniczący rady poinformował, że do tego projektu została zgłoszona autopoprawka, 
którą radni również otrzymali i tutaj przewodniczący  odczytał. 
Autopoprawka stanowi załącznik nr 14 do protokołu . 
Pani Wiesława Kuśnierz zgłosiła swoje uwagi  i powiedziała o drugim członie zapisu § 5 ust. 
2  w/w projektu uchwały natomiast  w autopoprawce tego zapisu nie ma tj. „,  w sposób 
ciągły bezpośrednio do PSZOK „ i zapytała czy nie można odwozić osobiście  do PSZOK , a 
następne pytanie radnej dotyczyło  ust.3  tego samego paragrafu  gdzie są niezgodne zapisy 
dotyczące odbioru odpadów zielonych, bo w projekcie uchwały mówi się o odbieraniu jeden 
raz w miesiącu , natomiast w autopoprawce mówi się co najmniej raz na dwa tygodnie , co 
jest niezgodne z pierwszymi dokumentami tj Regulaminem , gdzie ilości i terminy powinny 
współgrać ze sobą , a w regulaminie nie ma wcale takiego zapisu dotyczącego odbioru 
odpadów zielonych. 
Wójt Gminy wyjaśniając powiedział, że jest zasadne  aby w autopoprawce  § 5 ust.2 dopisać 
część  zapisu dotyczącego dostarczania odpadów w sposób ciągły do PSZOK. 
 
Z uwagi na konieczność  wyjaśnienia spraw związanych z projektem uchwały Nr IX/51/15( 
pkt 7)  i autopoprawką do tego projektu uchwały oraz odnośnie  następnego projektu uchwały 
Nr IX/52/15 ( pkt 8 ) z porządku obrad mającego związek z projektem Nr IX/51/15 rada 
wyraziła zgodę , na realizację tych dwóch pkt tj 7 i 8 w dalszym ciągu porządku obrad. 
 
Z uwagi na to, iż rada  wnioskiem w dyskusji późniejszej  wycofała z porządku obrad sesji 
projekt  uchwały Nr IX/51/15 ( pkt 7) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, następne projekty uchwał z porządku obrad  otrzymywały  numery     
pomniejszony o jeden . 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały Nr IX/52/15  w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 
gminnych 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za’ , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 podjęła uchwałę Nr IX/52/15 w sprawie zaliczenia 
drogi do kategorii dróg gminnych, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad.10 Podjęcie projektu uchwały Nr IX/53/15  w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego z Gminą Miasto Stargard Szczeciński, dotyczącego przekazania 
zarządzania drogą publiczną zlokalizowaną na odcinku od wiaduktu nad drogą S10 do 
ronda Golczewo będącej częścią ciągu komunikacyjnego łączącego centrum miasta 
Stargard Szczeciński z terenami Parku Przemysłowego Nowoczesnych Technologii   
  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały. 
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Radni uwag i pytań nie zgłosili , wobec czego przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 „ - podjęła  uchwałę Nr IX/53/15  w sprawie 
zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Miasto Stargard Szczeciński, dotyczącego 
przekazania zarządzania drogą publiczną zlokalizowaną na odcinku od wiaduktu nad drogą 
S10 do ronda Golczewo będącej częścią ciągu komunikacyjnego łączącego centrum miasta 
Stargard Szczeciński z terenami Parku Przemysłowego Nowoczesnych Technologii, która 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
Ad11 Podjęcie uchwały Nr IX/54/15 w sprawie zmiany uchwały  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Radny Józef Tracz zwrócił uwagę ,że w nazwie uchwały powinna być pełna treść czego 
dotyczy ta zmiana, bo tak jest mniej czytelna. 
 
Radni więcej uwag i pytań nie zgłosili , wobec czego przewodniczący rady przystąpił do 
głosowania nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na Sali podczas głosowania , 14 głosami ‘za’ 
, „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr IX/54/15 w sprawie zmiany 
uchwały, która stanowi załącznik nr  17 do protokołu. 
  
Ad.12 Podjęcie uchwały Nr IX/55/15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części obrębu Wierzchląd , gmina 
Stargard Szczeciński  
  
Przewodniczący Rady Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Wójt Gminy przestawił uzasadnienie do tego projektu uchwały i odpowiedział na pytanie 
radnej Sylwii Więcek odnośnie terminu realizacji – 9 m-cy i koszty zmiany – inwestor. 
 
Po przedstawieniu uzasadnienia i braku dalszych uwag i pytań ze strony radnych 
przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami ‘za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła  uchwałę Nr IX/55/15 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
obrębu Wierzchląd , gmina Stargard Szczeciński , która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały Nr IX/56/15 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia 
opinii w sprawie zmiany nazwy Gminy- Miasto Stargard Szczeciński z siedzibą w 
Stargardzie Szczecińskim  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały.  
 
Radny Józef Tracz zapytał czy dotyczy to zmiana nazwy Miasta, wyjaśniono że tak. 
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Radni więcej uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego przewodniczący rady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i 1 głosie „ wstrzymującym się” – podjęła uchwałę  Nr IX/56/15 w sprawie 
zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie zmiany nazwy Gminy- Miasto 
Stargard Szczeciński z siedzibą w Stargardzie Szczecińskim, która stanowi załącznik nr  
19 do protokołu. 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały Nr IX/57/15 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia 
opinii w sprawie zmiany nazwy i siedziby Gminy Stargard Szczeciński  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Radni uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłosili. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami „za”, 
„ przeciw” 0 i 1 głosie „wstrzymującym się” – podjęła uchwałę Nr IX/57/15 w sprawie 
zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie zmiany nazwy i siedziby Gminy 
Stargard Szczeciński, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały Nr IX/58/15 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia 
opinii w sprawie zmiany nazwy siedziby powiatu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Radni uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłosili. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami „za”, 
„ przeciw” 0 i 1 głosie „wstrzymującym się” – podjęła uchwałę Nr IX/58/15 w sprawie 
zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie zmiany nazwy siedziby powiatu, 
która  stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad.16  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię komisji do tematu dotyczącego funkcjonowania transportu lokalnego i 
podmiejskiego pod kątem potrzeb mieszkańców gminy w brzmieniu jak niżej: 
 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu na posiedzeniu w dniu 11 czerwca 2015 
r. przeanalizowała informację dotyczącą funkcjonowania transportu lokalnego i 
podmiejskiego pod kątem potrzeb mieszkańców gminy i informację przyjęła.  
 
Radny Jarosław Kornet powiedział o uwagach i spostrzeżeniach odnośnie kursów 
sondażowych autobusów MZK zgłaszanych przez mieszkańców i m.in. uwaga dotyczy linii nr 
11 gdzie uruchomiono dwa kursy i zdaniem mieszkańców przestrzeń czasowa pomiędzy tymi 
kursami powoduje to, że nie są w pełni wykorzystywane , co potem wpłynie na wynik 
sondażu. 
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Wójt Gminy odnosząc się do tej wypowiedzi przypomniał, że rozkład jazdy wypływał z 
opinii mieszkańców. 
Radny Jarosław Kornet przypomniał , że po spotkaniu w Żarowie autobus zajeżdża na pętlę i 
w ten sposób wpływa czasowo na kurs , a prośba jest taka aby ten kurs tzw . pracowniczy 
przyspieszyć o 10 minut ponieważ nie wszyscy mogą zdążyć przez to na inne środki 
transportu , aby dojechać do pracy.  
Radna Wiesława Kuśnierz przypomniała wójtowi o sprawie kursu autobusu do Warchlina. 
Wójt Gminy odpowiedział,  że w najbliższym czasie Pan Dyrektor MZK obiecał ,że znajdzie 
czas aby objechać trasę i na pewno nie będzie tam kursów sondażowych – dopowiedział wójt.  
Radny Mariusz Sikorski zwrócił się z pytaniem do Wójta czy są jakieś dane odnośnie kursów 
sondażowych i tutaj radnemu konkretnie chodziło o miejscowość Grzędzice, a wójt 
odpowiedział ,że takich danych nie ma i dodatkowo poinformował, iż MZK próbowało 
skrócić okres kursów sondażowych . 
Radny Mariusz Sikorski poinformował ,że z dniem 15 czerwca 2015 r.  przestały 
funkcjonować kursy sondażowe, a są osoby, które wykupił bilety miesięczne i zostały na 
lodzie ,  na co wójt odpowiedział ,że się nie zgadzał na to, aby przerwać kurs sondażowy  .      
Ad.7  
Rada powróciła do realizacji pkt 7 tj.  podjęcie uchwały Nr IX/51/15 w sprawie 
określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  
w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi    
Na obrady sesji przybyła Pani Dorota Mazur Kierownik Referatu Nieruchomościami i 
Rolnictwa celem wyjaśnienia sprawy autopoprawki i braku spójności z przepisami 
regulaminu.  
Pani Dorota Mazur przedstawiła autopoprawkę i poinformowała dlaczego została 
sporządzona dopowiadając, iż w celu kompatybilności dwóch uchwał tj. projektu uchwały jak 
wyżej i następnego projektu uchwały w sprawie Regulaminu, a następnie podsumowała ,że 
odpady zielone będzie można dostarczać we własnym zakresie i raz na dwa tygodnie będą 
odbierane zgodnie z harmonogramem . 
W dalszej dyskusji głos zabrała sekretarz gminy i przedstawiła nowe brzmienie § 5 ust.2 w 
autopoprawce.  
Kolejno rozpoczęła się dyskusja odnośnie zapisu w autopoprawce § 5 ust.3 . 
Radna Wiesława Kuśnierz  zabierając głos powiedziała, że w Regulaminie  utrzymania 
czystości nie ma odbioru odpadów zielonych jest natomiast zapis § 16 ust 6 , który mówi „ 
Odpady zielone można bezpłatnie oddać do punktu selektywnego zbierania odpadów 
zielonych „  a w szczegółowych przepisach jest zapis, że   raz na dwa tygodnie będą 
odpierane, brak jest spójności. 
Wójt Gminy powiedział ,że w autopoprawce  § 5 ust.3 jest dobrze zapisany , a inną kwestią 
jest zapis w regulaminie . 
W trakcie dalszej dyskusji radny Mariusz Sikorski zwrócił uwagę ,że zarówno w uchwale jak 
i w Regulaminie nie ma definicji co to są odpady zielone. 
Została ogłoszona przerwa w obradach sesji . 
Radca Prawny wyjaśnił definicję odpadów zielonych zawartą w ustawie o utrzymaniu 
czystości. 
Przewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek formalny i zapytał radnych, kto jest za  
wycofanie z porządku obrad projektu uchwały Nr IX/51/15  w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za 
uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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 Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za’ 
, „przeciw” 0  i głosy „ wstrzymujące się „ 0 - przyjęła wniosek.    
W związku z wycofaniem w/w projektu uchwały, następne projekty uchwał otrzymywały  
numer pomniejszony o jeden 
Ad.8 Podjęcie uchwały Nr IX/51/15 ( numer poprzedni IX/52/15 ) w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stargard Szczeciński      
 
Przewodniczący poprosił wójta gminy o przedstawienie tego projektu uchwały. 
 
Wójt Gminy przypomniał ,że na wszystkich posiedzeniach komisji projekt uchwały został 
omówiony przez zastępcę i wynikające zmiany zostały omówione dokładnie  w stosunku do 
poprzedniego Regulaminu. 
Radna Wiesława Kuśnierz  powiedziała, że w § 15  jest zapis mówiący „ Właścicieli 
nieruchomości w pojemniki i worki przeznaczone do zbierania odpadów komunalnych może 
wyposażyć zarządzający „ i pytanie radnej dotyczyło , kto jest tym zarządzającym . 
Wójt Gminy wyjaśnił ,że to będzie gmina. 
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do § 15 powiedziała, że skoro zarządzającym jest 
gmina to muszą współgrać przepisy z przepisami zdjętej uchwały, odnośnie wyposażenia tych 
nieruchomości.  
Przewodniczący rady powiedział ,że musi zadać pytanie wójtowi , kto będzie ponosił koszty 
za te pojemniki i dodał ,że muszą być znane zasady. 
Radny Józef Tracz powiedział ,że należałoby wrócić do tych pierwszych ustaleń, gdzie było 
jednoznacznie ustalona , że firma ponosi koszty , a teraz powoli z tego wycofują się i chcą 
przerzucić koszty na mieszkańców. 
Wójt Gminy powiedział, że wracamy do poprzedniej uchwały zdjętej z porządku obrad i 
odczytał z uzasadnienia tę część dotyczącą możliwości zakupu lub dzierżawy pojemników. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział, że w przypadku dzierżawy pojemnik jest taki sam, 
natomiast opłata jest różna w zależności od tego ilu osobowe będzie gospodarstwo.   
Przewodniczący rady zaproponował rozwiązanie polegające na tym ,iż płaci za dzierżawę 1 zł 
za miesiąc od osoby i po spłaceniu kwoty 47 zł( bo tyle kosztuje pojemnik 120 l używany) , 
pojemnik staje się jego własnością . 
Radny Mariusz Sikorski zapytał, czy cena w stosunku do zakupu pojemnika używanego 
pozostanie, jeżeli będzie duży popyt na te pojemniki to nagle może wzrastać. 
W trakcie dyskusji radni zgłaszali swoje uwagi i m.in. radna Katarzyna Góra odnosząc się do 
propozycji przewodniczącego zapytała jak ta propozycja ma zastosowanie w przypadku 
pojemników dużych  dla mieszkańców bloków, radny Józef Tracz mówił o niesprawiedliwym 
sposobie liczenia , a radna Wiesława Kuśnierz przytoczyła zapis § 5 z uchwały Nr 244/13  
z dnia 29.03.2013 r. gdzie od 1lipca 2013 r. w tym paragrafie ust. 1  mówił m.in. o tym, że 
gmina wyposaża nieruchomości w pojemniki i worki, a drugi że Gmina zobowiązana jest 
dostosować rodzaj i pojemność pojemników i worków, czyli § 5 przybiera inną treść niż była 
pierwotna , rezygnujemy z pierwotnej treści gdzie gmina przyjęła ten obowiązek.  
Radny Józef Tracz powiedział ,że idąc tym tokiem, tak jak były wcześniejsze ustalenia 
odpady są odpadami,  ale wbrew temu  robi się na tym pieniądze, zyski ma obecnie Dolna 
Odra, ludzie oddają odpady, a w zamian powinni otrzymać pojemniki, a nie cedować tych 
kosztów na mieszkańców .  
Przewodniczący rady zapytał, czy to jest w regulaminie Związku i czy Walne przyjęło ten 
Regulamin  
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Wójt Gminy powiedział ,że tak jest w Regulaminie Związku i Walne Zebranie to przyjęło i te 
koszty próbuje się zrzucić na wszystkich mieszkańców całego obszaru i tutaj wójt dodał, że 
Walne Zgromadzenie wprowadziło te oszczędności , aby ta cena nie rosła , co nie znaczy iż 
nie wzrośnie o koszt pojemnika . Kolejno wójt przytoczył przykład  sytuacji jednej z Gmin , 
która wystąpiła ze Związku , ogłosiła przetarg, potem ten przetarg unieważniła i szuka innych 
rozwiązań i poinformował dla porównania wyliczenia w stosunku do Związku. 
Wójt Gminy przypomniał ,że dopóki nie jesteśmy w Związku nie mamy możliwości 
windykacji i zaproponował ,aby przyjąć Regulamin. 
Radny Janusz Łojko powiedział o manipulacjach Związku tj. wprowadzenie opłaty za 
pojemnik i dodał, iż podejrzewa że może to mieć wpływ na liczbę osób , które nie będą 
płacić. 
Radny Józef Tracz odnosząc się do sprawy pojemników powiedział, że w jego przekonaniu , 
odczuciu Związek czyni pewne kroki ponieważ wie jakie są realia , nie do końca ta polityka 
była moim zdaniem sprawiedliwa, wobec tego jakie były wcześniejsze deklaracje wiedzą ,że 
do pewnego momentu mogą posunąć się ze wzrostem, bo gmina sama sobie nie poradzi , te 
podwyżki są podłe, takie w kontekście poprawienia konfiguracji firmy. Druga rzecz 
poruszona przez radnego to kwestia dotycząca wynajmu  pojemników i sposobu 
wprowadzenia opłaty  od osoby, co zdaniem radnego  jest niesprawiedliwe, bo opłata  
powinna być naliczana od gospodarstwa domowego. Jak może być tak, że jedni będą płacili 
więcej, a drudzy mniej  za pojemnik o tej samej kubaturze- dodał radny powtarzając, że jest to 
wysoce niesprawiedliwe.  
Wójt Gminy odpowiedział ,że najbardziej sprawiedliwy drugi wariant , wykup pojemnika.  
Radny Jarosław Kornet zapytał kto płaci za pojemniki przy obecnej firmie Remondis. 
Wójt Gminy odpowiedział,  że  jest to w ramach kosztów firmy. 
Radny Jarosław Kornet  odczytał §7 Regulaminu i powiedział ,że przy tym zapisie 
spodziewał się w następnym przetargu spadku tych cen. Powiedział o problemie uszkadzanie 
pojemników przez firmę przy opróżnianiu pojemników. 
W dalszej dyskusji odnośnie pojemników przewodniczący rady powiedział ,że konkluzja jest 
taka, że pojemniki musimy kupić sami i dodał ,że jeżeli ktoś  sporządza  kalkulacje to koszt 
wlicza się w cenę usługi . W umowie powinno być zapisane ,że to będzie mój pojemnik. 
Radny Józef Tracz przytoczył przykład budynków czterorodzinnych lub ośmiorodzinnych, 
gdzie   stoją  większe pojemnik i zapytał jak teraz fizycznie kupić te pojemniki , realia mogą 
być takie ,że  dwie rodziny będą chciały, a reszta nie. 
Przewodniczący rady powiedział, że przy opłatach będzie wówczas doliczona 1 zł od rodziny, 
a nie od osoby. 
Radny Jarosław Kornet  przypomniał, że była dyskusja podziału terenu Związku na mniejsze 
sektory, aby mogły mniejsze firmy stawać do przetargu przez co koszty miały być mniejsze , 
a tu się mówi jasno o obciążeniu właścicieli nieruchomości. 
Wójt Gminy powiedział, że w specyfikacji będzie zapisane, że pojemniki mamy swoje , to 
wpłynie na cenę jednostkową, niezależnie jaka będzie firma. 
Radny Maciej Lipka zgłosił swoje uwagę w przypadku zakupu pojemnika nie od Związku, bo 
takie ma prawo, a co będzie jeżeli  przystawka do tego kosza przy wysypywaniu nie będzie 
pasowała.  
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że jeżeli są przyjmowane przepisy pod konkretną 
firmę to takie są efekty, a powinno być tak, że ten  regulamin powinien być dostosowany pod 
przepisy ogólne, gdzie najważniejszym dobrem jest gmina. Przyjmuje się zapisy 
niejednokrotnie nieścisłe i tutaj radna powiedziała o odpadach zielonych gdzie odbiór był , a 
teraz proponuje się oddawanie samemu do punktu , natomiast te odpady co przynoszą 
pieniądze, których nie było , a teraz się je proponuje,  jak odpady szklane będą odbierane.  
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Radna Agnieszka Lenda powiedziała ,że związek myśli o obniżaniu kosztów i dodał ,że nie 
upatrywałaby w tym złej woli Związku.  
Radny Jarosław Kornet zapytał o ile zmniejszy się stawka w przypadku zakupienia pojemnika 
i tutaj wójt odpowiedział ,że nie da się tego przewidzieć. Odpowiadając na kolejne pytanie 
radnego Mariusza Sikorskiego odnośnie terminu rozstrzygnięcia przetargu , wójt wyjaśnił ,że 
rozstrzygnięcie już drugiego przetargu przewidziane jest na koniec sierpnia -początek 
września. 
Następnie wójt zgłosił propozycję daleko idącą tj. wyjść  ze  Związku , ogłosić przetarg  jako 
gmina i od 01.01.2016 sami odbierać odpady komunalne.  
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że nie jesteśmy przeciwni , a następnie odniosła się 
do  zapisu § 21 zakazu wylewania płynnych substancji , gdzie nie ma tego w proponowanym 
regulaminie, a był w poprzednim  i zapytała o uzasadnienie. 
Wójt Gminy powiedział ,że nie wie do kiedy musi być podjęty Regulamin i zgłosił 
propozycję zdjęcia z porządku obrad tego projektu uchwały i zwołania potem ewentualnie 
sesji nadzwyczajnej z przedstawicielami Związku, celem wyjaśnień .  Wójt dodatkowo 
poinformował ,że jeszcze cztery gminy muszą osobno podejmować Regulamin tj. Krzęcin, 
Recz, Marianowo i Gmina Stargard Szczec. 
Radny Józef Tracz powiedział ,że jest za tym , aby się trzymać Związku , natomiast z drugiej 
strony te zmiany idą w nieciekawym kierunku wobec mieszkańców . W tej chwili Związek 
przygotowuje się na wyjście ze współpracy z Remondisem, z góry zakłada i zabiera koszy i 
myśli, aby te koszty przenieść na mieszkańców, co widać po czynionych krokach i tak można 
wnioskować. 
Skarbnik Gminy powiedziała ,że zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach koszt ponoszony na to przedsięwzięcia musi się zbilansować z wpłatami. Nie może  
Związek wykazywać ani dochodów ani zysku z tego tytułu. Prawdopodobnie po rozpoznaniu 
jak to wygląda w naszej gminie musi podnieść koszty, aby to się bilansowało i było zgodne z 
ustawą . Ponadto Skarbnik Gminy poinformowała ,że na przykładzie gminy Kobylanki, jest 
drożej w przypadku kiedy gminy prowadzą same wywóz.  
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że Związek szuka takich furtek, które może zawrzeć w 
specyfikacji przetargu, gdzie można obniżyć cenę. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że furtką jest podział na sektory, aby zgłosiły się mniejsze firmy. 
Radny Jarosław Kornet odnosząc się do aktualnej ceny pojemników powiedział, że to 
najbardziej ludzi interesuje i dodał  dlaczego tak zdecydujemy, aby musieli płacić za 
pojemniki. Poruszył również problem uszkadzania pojemników . 
W trakcie dyskusji odnośnie pojemników głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
Agnieszka Lenda i powiedziała czy to jest już takie pokazanie na podstawie uzasadnienia, że 
może problem się pojawić , czy ten problem już wystąpił i w związku z tym , czy jak 
pozostanie  Remondis zostaniemy zobligowani do zakupu tych pojemników, czy zostanie tak 
jak jest w tej chwili.  
Wójt Gminy powiedział ,że jeżeli będzie firma bardziej konkurencyjna to może wyposażyć w 
pojemniki i odpowiadając na następne pytanie radnej wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy to nie 
wiemy czy to będzie zakup czy dzierżawa jeżeli chodzi o Remondis. 
Przewodniczący rady zaproponował, aby zakończyć dyskusję i wypracować consensus. 
Wójt Gminy powiedział ,że uczestnicząc w posiedzeniach Wlanego Zgromadzenia bez prawa 
głosu wyrzuca to Związkowi, że na początkowych spotkaniach wmawiał mieszkańcom, że 
pojemniki będą za darmo, im więcej będzie prowadzonej selekcji odpadów to będzie taniej  i 
uważam powiedział wójt , iż jestem postrzegany jako ten , który oszukał mieszkańców. 
Ważną rzeczą , którą gubi wszystkich jest egzekucja zaległości  i gdyby była na poziomie  
92 % , byłoby taniej.  
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Radny Jarosław Kornet zabierając głos w dyskusji zaznaczył ,że trzeba uchwalić Regulamin, 
ale mieszkańcy nie będą płacić za kubeł, niech firma wyposaży i odpowiada za pojemnik. 
Wójt Gminy przypomniał ,że za pojemnik odpowiada użytkownik. 
Przewodniczący rady przypomniał, że Regulamin został przyjęty przez Związek. 
Radny Józef Tracz skierował pytanie do Wójta i zapytał jakie mamy możliwości w kwestii 
tego regulaminu i sam dodał, że  generalnie żadnych,  co potwierdził wójt. Radny stwierdził , 
że jest uchwała Związku i do tego jest ten Regulamin.  
Wójt Gminy powiedział ,że podjęcie tego Regulaminu jest niezbędne, aby zarejestrować  
pozostałe gminy do Związku. 
Przewodniczący rady powiedział, iż osobiście uważa, że  należy  przyjąć ten Regulamin , bo  
jeżeli nie przyjmiemy Regulaminu to będziemy za „ burtą”- dodał przewodniczący, a 
wówczas    będziemy musieli sami organizować wywóz i płacić dwa razy tyle. Zmiany do 
Regulaminu będą podejmowane przez  Walne – odpowiedział wójt na pytanie 
przewodniczącego. Przypomniał również przewodniczący, że kiedy wywóz był organizowany 
przez MPGK ceny były dużo niższe i funkcjonował, a teraz nagle ceny wzrosły. 
Radny Mariusz Sikorski zgłosił oficjalnie wniosek o zakończenie dyskusji. 
Przewodniczący rady poddał wniosek pod głosowanie . 
Rada Gminy przyjęła wniosek jednogłośnie tj. 14 głosami „za”. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosami poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr IX/51/15 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Stargard Szczeciński.  
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  12 głosami „za” , 
:”przeciw” 0 i 2 głosami „ wstrzymującymi się „ przyjęła uchwałę Nr IX/151/15 w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stargard Szczeciński, która 
stanowi załącznik nr  22  do protokołu .    
  
Przewodniczący rady podsumowując powiedział, że ta dyskusja jest bardzo merytoryczna i 
potrzebna, bo mamy pewną informację i wiele rzeczy się nasunęło. Wójt przedstawi 
argumenty na Walnym w imieniu naszym i będzie musiał je obronić i myślę, że te argumenty 
również podzielą wójtowie innych gmin.  
Radny Jarosław Kornet skierował do wójta prośbę- wniosek, że będąc jako przedstawiciel 
gminy na Walnym Zgromadzeniu Związku Dolnej Odry ,Wójt zaproponował , aby wykreślić 
z regulaminu zapis dotyczący wyposażenia nieruchomości w pojemniki przez właścicieli, bo 
firma która przyjdzie może kazać wyposażyć w ramach tej ceny.  
Ad.17 
Radna  Wiesława Kuśnierz poinformowała o przebiegu kontroli w sprawie wykorzystania 
żużlu w roku 2013 , którą przeprowadziła wraz z  radną Panią Katarzyną Górą w Referacie 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji w Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński, która odbyła 
się w dniach od 8 do 10 czerwca br. 
Kontroli podlegał rok 2013 i na początku  sprawdzono w jaki sposób żużel dociera do Gminy. 
Pani Kuśnierz powiedziała, że rok wcześniej składane są zamówienia  na zakup żużla 
paleniskowego w PEC-u i że w miarę tworzenia się tego odpadu Gmina jest informowana, że 
żużel jest do odbioru. W roku 2013 zrealizowano 6 faktur, łącznie na 870 ton żużlu, koszt 1 
tony jest to 1 zł plus VAT, czyli 1,23 zł . Za każdym razem PEC wystawia fakturę Gminie, 
dołączając do tego tzw. kartę przekazania odpadu, która jest zwracana do PEC-u  po 
wcześniejszym potwierdzeniu odbioru. Odbiór żużlu  prowadzą firmy , które wcześniej 
wygrały przetarg na obsługę eksploatacyjną i remontową dróg na terenie gminy na dany rok i  
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w 2013 roku była to firma państwa Bartczaków i poinformowała radnych w jaki sposób ten 
żużel jest odbierany i na jakich zasadach rozwożony , a rozliczany przy pomocy dokumentów 
jak przy budowie. Za  rok 2013 jest 6 kompletów dokumentów i 6  faktur i całe  870 ton  jest 
rozliczone. 
Radna  Wiesława Kuśnierz  powiedziała, że chciały zwrócić uwagę na koszty, a mianowicie, 
że koszt 1 tony  za 1 złoty jest kosztem pozornym, dlatego że gminę głównie obciąża koszt 
przewozu. Jeżeli przewozi  go ta firma, która dokonuje remontów dróg, to ona dolicza sobie 
do faktury za każdą  tonę 20, 90 zł- i tak gmina w 2013 roku za transport żużlu zapłaciła   
ponad 29 000 zł , a jest to materiał, którego nie można lekceważyć. 
Podsumowując  kontrolę radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że po kontroli jest taki 
wniosek , to co gmina  wzięła to jest rozliczone  i ten roku 2013 jest w porządku.  
Ponadto radna poinformowała, że istnieje taka możliwość dokonania zakupu w PEC-u  żużlu 
indywidualnie i jeżeli ktoś dokona takiego zakupu i zapewni swój transport, to wychodzi  mu 
znacznie taniej, tylko trzeba  negocjować z PEC. 
Przewodniczący rady powiedział o kosztach jakie ponosi jego gospodarstwo przy transporcie 
płodów rolnych do punktów skupu i tak np. za 25 ton zboża z gospodarstwa Krąpiel do 
Szczecina jest to kwota w granicy 500-600 zł. 
Radna Wiesław Kuśnierz poinformowała, że firma która wygrała przetarg pobiera do 10 km 
za transport  1 tony 20,90 zł, a  ponad 10 km , za każdy następny kilometr dolicza 3.70 zł  
Najwięcej żużlu wykorzystało sołectwo Małkocin i Strachocin -125 ton natomiast najmniej 
sołectwo Strumainy, Smogolice i Grzędzice po 10 ton. 
Ad.18 
Wójt Gminy poinformował ,że radni otrzymali  informację dotyczącą wykonanych zadań 
przez gminę w okresie międzysesyjnym i przedstawiała się  w brzmieniu jak niżej :  
REFERAT FINANSOWY  

1. Zarządzenie Nr 105/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 29 maja 2015 r.  w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. oraz zmian w układzie wykonawczym.  
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym 
zwiększeniu wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę 70232 zł w 
działach:  

• 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę (dostarczanie 
ciepła):  ± 185 zł  

• 600 – Transport i łączność (pozostała działalność):  ± 11 500 zł  
• 750 – Administracja publiczna (urzędy gmin, wybory Prezydenta RP): ± 19 787 zł  
• 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (ochotnicze straże 

  pożarne):  ± 2 400 zł  
• 758 – Różne rozliczenia (różne rozliczenia finansowe - rezerwa ogólna):   -8 000 zł  
• 801 – Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe, gimnazja, specjalna organizacja 

nauki):   ± 12 072 zł  
• 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (utrzymanie zieleni w miastach 

            i gminach):  ± 2 710 zł  
• 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, świetlice 

           i kluby, pozostała działalność):  ±12 941 zł  
• 926 – Kultura fizyczna (obiekty sportowe, pozostała działalność):  - 637 zł, + 8 637 zł.  

Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy, 
szkołach podstawowych i gimnazjum.  

REFERAT PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO  
1. Wydano:  
• 24 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu dotyczące:  
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o zmian 3 decyzji, w tym jednej na rzecz gminy w sprawie inwestycji 

polegającej na budowie budynku świetlicy wraz z niezbędną infrastrukturą 
techniczną, zewnętrzną instalacją zbiornikową na gaz płynny oraz ze zjazdem 
publicznym i parkingami, zlokalizowanej na terenie działek nr 262/2, 263/1 
położonych w obrębie ewidencyjnym Tychowo,  

o 20 decyzji na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych,  
o 1 decyzja dotycząca zmiany sposobu użytkowania budynku gospodarczego na 

budynek mieszkalny;  
� 6 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego (budowa 

odcinków sieci wodociągowej w Grzędzicach (2 odcinki), w Tychowie 
i w Lipniku, budowa odcinków sieci gazowych średniego ciśnienia w 
Grzędzicach (2 odcinki));    

� 4 postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego 
projektu podziału nieruchomości z ustaleniami miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego;  

1. Prowadzenie procedur uzgadniania i opiniowania projektów zmian miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego w m. Święte oraz Strachocin;  

REFERAT GOSPODARKI KOMUNALNEJ I INWESTYCJI  
1. Zadania wykonane.  
1) Zakup elementów drewnianych i montaż podestu na uroczystości do msc. Święte.  
2) Wykonanie i montaż urządzeń placu zabaw w Barzkowicach.  
3) Awaryjna naprawa dachu po wichurze na budynku świetlicy w Klępinie.  
4) Awaryjne roboty remontowe w szatni sportowej w Grzędzicach.  
5) Awaryjny remont dachu zaplecza świetlicy w Grzędzicach.  
6) Remont dachu widokowego na budynku szatni sportowej w Koszewie.  
7) Naprawa wraz z wymianą uszkodzonych elementów urządzeń placu zabaw w Krąpielu.  
8) Zakup i montaż zewnętrznego stołu do tenisa w Pęzinie.  
9) Remont cząstkowy drogi gminnej nr 4900142 Krąpiel, granica gminy (Żukowo).  
10 Remont cząstkowy nawierzchni masą na gorąco drogi gminnej nr 4900152 Lubowo- 
Grzędzice- Lipnik oraz ul. Brzozowej, Lipowej, Akacjowej, Jeziornej w Grzędzicach.  
11) Położenie polbruku przy świetlicy w Poczerninie.  
12)Opracowanie dokumentacji projektowo - kosztorysowej budowy świetlicy wraz z 
zagospodarowaniem przyległego terenu w Tychowie.  
2. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.  
1) Wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dotyczącej odprowadzenia wód 
opadowych i roztopowych z drogi gminnej nr 26 (ul. Lipowa) w okolicach budynku 
mieszkalnego nr 12 w Lipniku na działkę nr 739, wraz z uzyskaniem niezbędnych zgód i 
pozwoleń.  
W postępowaniu wpłynęła jedna oferta. Wykonawca został wykluczony, a jego oferta 
odrzucona.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
2) Wszczęto postępowanie celem wyłonienia Wykonawcy dla zadania wykonanie oceny stanu 
technicznego mostu nad rzeką małą Iną w miejscowości Witkowo wraz z wytycznymi 
przystosowania obiektu do użytkowania.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o § 4 Zarządzenia nr 200/14 z dnia 15 grudnia 2014 
roku ws Regulaminu Udzielania zamówień do 30 000 euro w Urzędzie Gminy Stargard 
Szczeciński.  
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3) Wszczęto postępowanie celem wyłonienia Wykonawcy dla zadania Wykonanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej dotyczącej wykonania zjazdu dla osób 
niepełnosprawnych na dz. geod nr 84 w miejscowości Koszewo.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o § 4 Zarządzenia nr 200/14 z dnia 15 grudnia 2014 
roku ws Regulaminu Udzielania zamówień do 30 000 euro w Urzędzie Gminy Stargard 
Szczeciński.  
4) Wszczęto postępowanie celem wyłonienia Wykonawcy dla zadania wykonanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej dotyczącej budowy małej infrastruktury 
turystyczno- rekreacyjnej w miejscowości Witkowo Drugie Gmina Stargard Szczeciński.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o § 4 Zarządzenia nr 200/14 z dnia 15 grudnia 2014 
roku ws Regulaminu Udzielania zamówień do 30 000 euro w Urzędzie Gminy Stargard 
Szczeciński.  
5)Wszczęto postępowanie przetargowe celem wyłonienia Wykonawcy dla zadania wykonanie 
ogrodzenia cmentarza w Pęzinie.  
Postępowanie prowadzone w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
3.  Bieżąca praca referatu wynikająca z zakresu prowadzonych spraw.  
REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI  

1. Wydano 10 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości.  
2. Zawarto umowę dzierżawy części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

oznaczonej jako działka numer 32/9, położona w obrębie Lipnik (na okres do 
21.08.2015 r.), czynsz miesięczny w wysokości 80,00 zł, powiększony o podatek 
VAT, dzierżawca Ryszard Wiśniewski.  

3. Wydano 4 decyzje na usunięcie drzew.  
4. Zgodnie z Zarządzeniem Wójta Nr 200/14 z dnia 15 grudnia 2014 roku w sprawie 

wprowadzenia Regulaminu udzielania zamówień do 30 000 euro, przeprowadzono 
postępowanie w sprawie udzielenia zamówienia na wykonanie prac:  

a)oszacowania wartości nieruchomości dla potrzeb ustalenia opłaty adiacenckiej, z 
tytułu podziału nieruchomości; zapytanie z dnia 29.05.2015 r., zakres zapytania – 
65 nieruchomości.  

W dniu 9 czerwca 2015 r. dokonano wyboru wykonawcy zleconych prac. 
Najkorzystniejsza oferta została złożona przez Spółkę Cywilną Andrzejewscy „Wycena 
Nieruchomości” z/s w Kobylance, Os. Zalesie 80, – cena 18 450,00 zł.  
5.Wydano postanowienie w sprawie odstąpienia od obowiązku przeprowadzenia oceny 
oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko dla planowanego przedsięwzięcia 
mogącego potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko pn.: „Budowa stacji paliw 
na działce oznaczonej numerem 19/3, położonej w obrębie Krąpiel, gmina Stargard 
Szczeciński”, powiat stargardzki, województwo zachodniopomorskie.  

 
Ponadto Wójt Gminy z Zastępcą uczestniczyli w niżej wymienionych spotkaniach i 
uroczystościach , a mianowicie :  
W pierwszych dniach czerwca wójtowie uczestniczyli w festynach zorganizowanych na 
terenie gminy z okazji „ Dnia Dziecka” . 
Dnia 30.05.2015 r. odbyły się Międzygminne Zawody Strażackie w Pęzinie , w których 
uczestniczyły cztery gminy, zawody wygrała jednostka OSP Żarowo, a 20.06.2015 r. odbyły 
się w Chociwlu Powiatowe Zawody Strażackie, jednostka OSP Żarowo zajęła 2 miejsce , a 
Witkowo 9 miejsce . 
- 9czerwca 2015 odbyło się zebranie wiejskie w sołectwie Grabowo, 
- 11 czerwca 2015 r. w Szczecinie odbyło się spotkanie SSOM w sprawie drogi Lipnik- 
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   Lubowo , 
- 12 czerwca 2015 r. w Żarowie uroczyste przekazanie wozu strażackiego, 
- 18 czerwca 2015 r. w Sownie odbyła się I gminna Olimpiada Przedszkolaka , 
-17-18 czerwca 2015 r. wójt uczestniczył w spotkaniu w Nowym Warpnie i 23-24 czerwca w 
Forum Samorządowym w Kołobrzegu. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że ma jedno pytanie do informacji wójta , a dotyczy to 
Referatu Gospodarki Nieruchomościami pkt 4  a) „ oszacowania wartości nieruchomości dla 
potrzeb ustalenia opłaty adiacenckiej, z tytułu podziału nieruchomości, i zapytał radny czego 
to dotyczy ?  
Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy informując  ,że to dotyczy takiej sytuacji kiedy 
właściciel nieruchomości dzieli nieruchomość, a gmina decyzją z tego tytułu ustala opłatę 
adiacencką.  
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała wójta czy uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym w 
Małkocinie przez Radę Rodziców z udziałem przedstawicieli Powiatu w sprawie tzw.  
„ Śpiących policjantów” na zakręcie pod szkołą  z uwagi na bezpieczeństwo dzieci. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że sam osobiście nie uczestniczył. 
Ad.19 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przedstawił pisma jakie wpłynęły do biura 
rady od ostatniej sesji, a mianowicie:  
- pismo Rady Sołeckiej sołectwa Rogowo z prośbą o remont kładki 
W tej sprawie wypowiedział się wójt gminy informując, iż to zadanie pojawiło się w trakcie 
roku budżetowego, było pismo i udzielono odpowiedzi Sołtysowi  dlaczego nie , zakładany 
jest remont i wymiana  koszt około 40 tys zł  , a jeszcze nie wiadomo czyja ta kładka jest, z 
informacji wynika , że niewiele osób z tej kładki korzysta i wójt powiedział ,że należy się 
zastanowić wspólnie czy jest sens remontować, a autobus MZK do Rogowa jeździ. 
Radny Jarosław Kornet dopowiedział , że jedna z mieszkanek ma przez to problem z 
dotarciem na czas do pracy, mieszkańcy korzystają z tej kładki jak również są jednostkowe 
przypadki korzystania z tej kładki  w różnych sytuacjach życiowych. 
-kolejne pismo to pismo Prezydenta Miasta Stargardu Szczecińskiego w sprawie opinii Rady  
dotyczącej zmiany nazwy siedziby powiatu, zmiany nazwy i siedziby Gminy oraz zmiany 
nazwy Gminy Miasto Stargard Szczeciński z siedzibą w Stargardzie Szczecińskim- o czym 
była dyskusja i podjęto uchwały, 
 - pismo Stowarzyszenia Krajowego Rady Sędziów Społecznych w sprawie odczytania na 
sesji Rady Gminy przesłania w sprawie naboru kandydatów na ławników, co przewodniczący 
uczynił. 
Ad.20 
Brak interpelacji. 
Ad.21 i 22 
Wójt Gminy przedstawił dwie sprawy,  jedna dotyczyła pisma grupy rolników z Kunowa i 
Skalina i jednego rolnika ze Stargardu Szczec., w którym to zwracają się z prośbą o zmianę 
studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego Gminy Stargard 
Szczeciński dla wymienionych działek w piśmie, obręb Golczewo, zmiana dotyczy z terenu 
funkcji uciążliwych produkcyjno-składowych na tereny użytków rolnych- grunty rolne. Jest 
wniosek i należy przygotować projekt uchwały dodał wójt gminy, który rada może przyjąć 
lub odrzucić. 
Przewodniczący rady odnosząc się do tej sprawy powiedział, że tutaj chodzi o grunty gdzie 
jest Park Przemysłowy i są to rolnicy, którzy dzierżawią grunty od agencji i aby mogli je 
kupić musi być zmiana przeznaczenia tych gruntów do celów rolnych. Należy się zastanowić  
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powiedział przewodniczący, czy na tych terenach będą inwestycje przemysłowe .Przypomniał 
o podobnej sytuacji mającej miejsce , a   dotyczącej obrębu Warnice i o przykładzie  
dotyczącym bezpośrednio własnego gospodarstwa. Stoję na stanowisku powiedział 
przewodniczący, aby rolnikom tego nie blokować, ale należy rozważyć, komisja powinna 
zobaczyć ten teren i  będzie to  koszt, który poniesie Gmina w związku ze zmianą . 
Wójt Gminy dopowiedział o jakiej funkcji jest obecnie teren, podając wielkość tj . około 140 
ha gdzie obecnie właścicielem jest agencja i jak dodał wójt z map wynika, iż jest to grunt 
położony daleko od Brigstone i od Miasta. Koszt zmiany ponosi gmina, a znane będą po 
ogłoszeniu przetargu . 
Przewodniczący rady powiedział ,że rolnicy zgadzają się pokryć koszty zmiany , ponieważ 
chcą to kupić, w ten sposób inwestują, a  są to tereny agencyjne. 
Druga sprawa przedstawiona przez Wójta dotyczyła pisma firmy „ AGRO CLEAN 
ENERGY” w sprawie opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Stargard Szczeciński w zakresie możliwości lokalizacji na terenie gminy zespołu 
elektrowni wiatrowych w rejonie Barzkowic oraz kolonii Golinka, dlatego na następną sesję 
powiedział wójt zostanie przygotowany projekt uchwały oraz inne projekty uchwał w sprawie 
zmian ( np. Lipnik). 
Przewodniczący rady przypomniał o sprawie kurników w Krąpielu i biogazowni z lokalizacją 
na łąkach. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział, że ma dwa pytania i tak: 
- pierwsze dotyczyło tego, iż radny  miesiąc temu i jeszcze wcześniej prosił o jakąś reakcję w 
sprawie drogi po kanalizacji i zapytał, czy zostały poczynione ze strony firmy jakieś ruchy, bo 
niedługo kończy się gwarancja i będzie źle, 
- druga rzecz powiedział radny to jutro pójdziemy do szkół na uroczystość „ Zakończenie 
roku szkolnego” i moja prośba jest taka , aby ten czas wakacji kiedy nie ma uczniów w 
szkołach spożytkować z pożytkiem dla tych szkół i przeprowadzić niezbędne remonty , bo z 
sytuacji z zeszłego roku z Grzędzic gdzie szkoła nie cała była przygotowana na rozpoczęcie 
roku . Były takie sytuacje, że sami rodzice w weekendy zakasywali rękawy i malowali ściany.  
Szkoła jest taką instytucją , która jednoczy i scala to środowisko, ale to nie na tym powinno 
polegać, gmina powinna zapewnić dzieciom minimalne warunki i dlatego proponuję 
powiedział radny , zrobić przegląd szkół pod kątem niezbędnych remontów, aby 1 września 
nas to nie zaskoczyło.  
Radny Jarosław Kornet poinformował, iż uczestniczył w szkoleniu gdzie przedstawiono 
założenia rządowe co do regulacji zadań oświatowych i przedszkolnych . Należy rozważyć 
założenia jakie chcą poczynić dotyczące obniżenia wieku przedszkolnego i tworzenia ze szkół 
podstawowych zespołów i dodał, że z tymi założeniami należy zaczekać do wyborów. 
Następnie radny podziękował wójtowi za interwencję w sprawie pilnego załatania dziury na 
drodze powiatowej jak również załatania dziur na drodze w Poczerninie . 
Radna Małgorzata Cieplak powiedział o konieczności załatania dziur w drodze na ulicy 
Niepodległości w Witkowie. 
Radna Wiesława Kuśnierz wróciła do sprawy pomalowania linii na nawierzchni dróg z uwagi 
na bezpieczeństwo i to była prośba do wójta ,aby porozmawiał z Zarządem Dróg 
Powiatowych. 
Radny Jarosław Kornet podziękował za ustabilizowanie słupków trzymających tabliczkę z 
nazwą ulicy w Sownie i poprosił o uzupełnienie oznakowania , bo jest niekompletne oraz 
zmuszenie Agrofirmy do naprawienia drogi. Również podziewał wójtowi za położenie kostki 
brukowej przy świetlicy wiejskiej. 
Przewodniczący rady poruszył ponownie sprawę dotycząca zakupu przez gminę kruszywa w 
Załomiu na załatanie dziur na wskazanej  drodze przez przewodniczącego  , ponieważ  
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zbliżają się żniwa i droga powinna być przejezdna. Chcemy 300 ton powiedział 
przewodniczący i sami możemy nawet przywieźć. 
Wójt Gminy dodatkowo poinformował , że na sesji majowej Rada Powiatu Stargardzkiego 
podjęła uchwałę w sprawie  ustanowienia flagi Powiatu Stargardzkiego oraz zasad jej 
używania, gmina otrzymała flagę, która zostanie powieszona na sali konferencyjnej jak 
również herb. 
Ad.23 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania X sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński wraz z terminami posiedzeń komisji poprzedzających sesję , a 
mianowicie: 
- X sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński ma się odbyć 25 września 2015 r. o godz. 10 00 , 
- posiedzenie komisji gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 21 września 2015 r.  
  godz. 830 ,  
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 22 września 2015 r. godz. 830 , 
- komisja rewizyjna dnia 23 września 2015 r. godz. 800 . 
Ad.24 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podziękował wszystkim za udział w sesji i o 
godz. 14 30  zamknął obrady IX sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński . 
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